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VERSLAG VERGADERING GECOMBINEERDE RAADSCOMMISSIES 
 

GEMEENTEREKENING 2012 PROGRAMMA 4: WELZIJN, GEZONDHEID EN ZORG 
 

Datum: 22 mei 2013 

Plaats:   Oude raadzaal 

Tijd:      13.40-14.20 uur 

 

Aanwezig: dhr. D. Jager (voorzitter), mw. E. van Lente (PvdA), dhr. J. Evenhuis (VVD), mw. 

N.G.J. Temmink (SP), mw. C.M. van Dijk (SP), mw. G.E.J. Copini- van der Meulen (D66), dhr. A. 

Sijbolts (Stadspartij), dhr. K.S.K. van der Veen (GroenLinks), dhr. R. Bolle (CDA), dhr. M. Verhoef 

(ChristenUnie), mw. S. Klein Schaarsberg (Student & Stad), mw. M. Wilschut (PvdD) 

Wethouder: mw. J.A. Visscher 

Namens de griffie: mw. G. Mulder (commissiegriffier) 

Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland) 

 

Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 

 

Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

• De sociale samenhang: hoe wordt de sociale cohesie in de wijken nog verder vormgegeven om 

de kanteling in het sociale domein mogelijk te maken? 

• Spreker is blij met de Stip in de binnenstad en met de waardering voor de mantelzorgers. 

• Onder preventie en zorg mist de fractie de prostituees, een kwetsbare groep. Wat is in 2012 

gedaan en bereikt? 

• De fractie is blij met de zorgplicht van de gemeente voor de asielzoekers, speciaal de 

kinderen. 

Mw. Klein Schaarsberg (Student&Stad): 

• Vindt de maatschappelijke stages een goede ontwikkeling. 

• Geeft complimenten voor de aanpak bij volwasseneneducatie. Wat is de reden dat de cijfers in 

2012 lager zijn dan in 2011? 

• Inburgering: is een ander beleid nodig door te differentiëren naar de doelgroepen? 

• Advies en ondersteuning: goed dat dit in 2012 is gestart, het is belangrijk voor de toekomst. 

Dhr. Bolle (CDA): 

• Kanteling in de zorg: dit moet gebeuren vanuit de goede intenties, nl. om mensen te helpen. 

• Blz. 98, het aantal mensen met een soa: het getal voor de middellange termijn lijkt niet juist. 

• Blz. 88, de verzorgingstehuizen: in het programma wonen staat dat die op termijn allemaal 

gaan verdwijnen, klopt dat? 

Mw. Copini (D66): 

• Van veel maatregelen zijn de effecten niet helder. 

• De fractie maakt zich zorgen over de grote druk op de voorzieningen. 

• Goed dat de Stips het zo goed doen. Is het een voorziening voor alle bewoners? 

• Integratie: de fractie is voor een integraal beleid i.p.v. een specifieke aanpak. Zie de groep 

Groningse Arubanen en Antillianen: hoe is te verklaren dat het aantal voortijdig 

schoolverlaters en bijstandsgerechtigden procentueel gezien stijgt? 

• Preventie en zorg: bestrijding van overgewicht valt tegen, zie de wijk Vinhuizen. Hoe kan dat? 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

• Vraagt blijvend aandacht voor de mensen die via de Wmo zorg moeten blijven vragen. Er is 

sprake van minder aanvragen. Betekent dit dat mensen wel voldoende worden 

gecompenseerd? Is mogelijk bijsturing van het Wmo-beleid nodig op het moment dat wordt 

bezuinigd? 
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Dhr. Evenhuis (VVD): 

• Door de slechte controle gaat veel geld naar de verkeerde mensen. Kan dit anders? 

Vrijwilligers en mantelzorgers verdienen een bloemetje. 

• De laaggeletterdheid is erg hoog, het gaat om 17.500 personen. Spreker vraagt de groep uit te 

splitsen om zo meer inzicht te krijgen. 

• Meldingen overlast: kunnen de ruim 4000 klachten worden geanalyseerd? 

Mw. Wilschut (PvdD): 

• Is het eens met de opmerkingen over de Stips en over vrouwen in prostitutie. 

• Vraagt aandacht voor de hulpverlenende instanties die moeten gaan samenwerken. 

• Vindt de outreach-aanpak voor de jeugd goed. Graag extra aandacht voor het stijgende aantal 

vroegtijdige schoolverlaters onder allochtonen. 

• Verzoekt te onderzoeken hoe het zit met homoacceptatie in de stad. 

• Gezondheid en Stadjers: graag flinke aandacht voor de relatie tussen gezondheid en de natuur. 

Mw. Temmink (SP): 

• Is blij met de aandacht voor zorg op wijkniveau en de ontwikkeling van de Stips en de sociale 

teams. 

• Is bezorgd over de komende decentralisaties en de daarmee gepaard gaande bezuinigingen. 

Complimenten voor het anticiperen daarop. 

• Emancipatie: hoe wordt het programma vormgegeven en wat zijn de eerste resultaten? 

Dhr. Van der Veen (GroenLinks): 

• Geeft complimenten voor het anticiperen op de decentralisaties. 

• Klopt het dat de Wmo-consulenten aansluiten op de wijkaanpak en de sociale teams? 

• Is tevreden over de aandacht voor mantelzorgers en vrijwilligers. Hoe ziet het 

vrijwilligersbeleid eruit? 

• Vinden nog Eigen Kracht conferenties plaats? Spelen de vrijgevallen middelen hierin een rol? 

• Activeringsproject Somalische Groningers: gaat het project in op onderliggende oorzaken van 

overlast, zoals het niet hebben van een baan of vrijwilligerswerk? Moet het daar in de 

toekomst niet meer over gaan? 

• Er is een toename van alleenstaanden die een beroep doen op de noodopvang. Is er nog 

genoeg plek? Kunnen de mensen voldoende worden bijgestaan? 

Mw. Van Lente (PvdA): 

• Wmo: er is zorg over de toewijzing en toedeling van de rijksgelden. Hoe kan de gemeente 

aandacht blijven besteden aan het individu zonder financieel het schip in te gaan? En: kan het 

hergebruik van voorzieningen breder worden toegepast? 

• Eens met de opmerking van het CDA over het aantal personen met soa. 

• Huiselijk geweld: graag goede aandacht voor het grote aantal gevallen waarbij de gemeente is 

betrokken. 

• Een grote uitdaging voor de toekomst is de aanpak van wijken en buurten vanwege het 

wegvallen van de rijksgelden. 

• Hoe kijkt het college aan tegen weer een nieuwe nota over het emancipatiebeleid? 

Wethouder Visscher: 

• De kanteling is positief bedoeld en gaat uit van de eigen kracht van de mensen. Er blijft altijd 

een vangnet bestaan. 

• De RUG heeft een onderzoeksaanvraag ingetrokken. Dat ging over de vraag wat Eigen Kracht 

conferenties kunnen betekenen om BOPZ-maatregelen te voorkomen. 

• De Stips: de wethouder legt uit dat de doelgroep steeds breder is geworden. De jeugd is als 

laatste toegevoegd. Zo kunnen de decentralisaties vorm worden gegeven. 

• De vraag van de VVD: de gemeente mag van het Rijk geen rekening houden met de financiële 

positie van de mensen, alleen eigen bijdragen zijn toegestaan. 

• Vrijwilligers en mantelzorgers: er is een brief onderweg naar de raad. 

• Aantal meldingen over overlast: de raad ontvangt binnenkort het jaarverslag. 
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• De sociale teams en het aantal gedaalde aanvragen: het beleid is er altijd op gericht om 

mensen die dat nodig hebben, te steunen. In twee wijken loopt een pilot. De huisartsen en de 

wijkverpleging doen mee. 

• Integraal of specifiek beleid: er zijn brieven naar de raad onderweg over het integratiebeleid en 

over het emancipatiebeleid. Het college wil inclusief beleid voeren maar ziet dat in sommige 

gevallen tijdelijk gericht beleid nodig is. 

• Overlast vanuit de Somalische gemeenschap heeft meestal een persoonlijke achtergrond en is 

met de Somalische vereniging besproken. Ook hier kan het sociale team samen met enkele 

Somaliërs een goede rol vervullen. 

• De vraag van de PvdA: het college probeert een balans te vinden tussen algemene 

voorzieningen en individuele behoeften. 

• Asielzoekers: de gemeente ondersteunt een aantal individuele mensen. Dit gebeurt zoals de 

raad het college heeft opgedragen, binnen de huidige strenge criteria. 

• Prostituees: de problemen zijn hardnekkig. Er zijn uitstapprogramma’s. Volgens de wethouder 

gaat het, gezien de problemen, zo gek nog niet. 

• De wethouder geeft uitleg bij het getal over de aantallen mensen met soa’s. 

• OGGZ, huiselijk geweld: er is een toename van het aantal meldingen. De aanpak brengt 

problemen eerder aan het licht. 

• De toename van het aantal Arubanen en Antillianen in de bijstand wordt verklaard door de 

economische crisis. Er is nog apart beleid voor deze groep, dat gaat na enige tijd op in het 

algemene beleid. Wethouder Schroor probeert het vroegtijdig schoolverlaten onder deze groep 

en andere groepen terug te dringen. 

• Inburgering: de gemeente probeert altijd iets te regelen voor mensen die zichzelf niet kunnen 

redden. Maar niet alle rijksmaatregelen kunnen worden gecompenseerd. 

• Volwasseneneducatie: de daling in 2012 komt door het lagere budget. 

• Het klopt dat de aanwezigheid van natuur de gezondheid bevordert. Wethouder Istha komt dit 

jaar met een plan over bewegen in de natuur. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 14.20 uur. 


